
Ureja: Tajništvo - naklada 170 izvodov - prispevki in delo niso honoriraniSTRAN 1 od 2 MODRI DIRKAČ
1093

Naša bolnišnica vključena v pilotni 
projekt
Metka Lipič Baligač, mag. zdr. nege

Naša bolnišnica je poleg UKC Ljubljana 
vključena v pilotni projekt Spremstvo 
oseb z demenco v zdravstvenih ustanovah.
S pilotnim projektom se želi ponuditi 

prostovoljsko pomoč oz. spremstvo osebam, 
nastanjenim v domovih starejših, ki jih na 
naročene preglede v zdravstvenih ustanovah 
ne morejo spremljati svojci ali drugi člani 
socialne mreže. Zavarovanci in zavarovanke 
so namreč do spremstva upravičeni le za 
čas prevoza v reševalnem vozilu, po predaji 
zdravstveni ustanovi pa so velikokrat 
prepuščeni sami sebi, saj jim bolnišnice 
zaradi lastnih kadrovskih stisk ne morejo 
zagotavljati stalne prisotnosti spremljevalca. 
Iz istega razloga spremstva velikokrat 

ne zmorejo zagotavljati DSO, kadar 
to lahko naredijo, pa je storitev 
samoplačniška in si je stanovalke in 
stanovalci pogosto ne morejo privoščiti. 
V prvi fazi se bomo osredotočali zgolj 

na osebe z demenco in drugimi hujšimi 
kognitivnimi omejitvami, saj se ocenjuje, 
da so tovrstne pomoči najbolj potrebne. V 
nadaljevanju bi želeli storitev razširiti tudi 
na druge uporabnike, npr. na nepokretne 
osebe, osebe z gibalno oviranostjo itn. (vrstni 
red bo določen v sodelovanju s strokovnjaki 
za socialno varstvo in zdravstvo). 
V pilotni projekt sta poleg Slovenske 

filantropije, ki projekt vodi, vključeni dve 
zdravstveni ustanovi; Univerzitetni klinični 
center Ljubljana, kamor gravitirajo bolniki 
iz vse države, in Splošna bolnišnica Murska 
Sobota kot regionalna bolnišnica. Domove 
za starejše iz naše regije zastopa Dom 
starejših Lendava (direktor Goran Kuzma). 
Skozi projekt se bodo preizkusili 

različni pristopi in ocenilo se bo 
ali so potrebne prilagoditve dela 
v KC in regionalnih bolnišnicah. 
V Ljubljani in Murski Soboti bo Filantropija 

vzpostavila lokalni bazi prostovoljcev, ki se 
bodo vključevali v delo v skladu s potrebami. 
Skozi uporabo se bo testirala in nadgrajevala 
aplikacija za koordiniranje prostovoljcev, ki 
bo preprosta za uporabo in prenosljiva v vse 

slovenske bolnišnice in domove za starejše.
Končni rezultat projekta bo preskušena 

praksa prostovoljske pomoči na lokalni 
ravni, v skupnosti  v kateri deluje bolnišnica 
in preverjana računalniška aplikacija.
Projekt bo trajal dve leti.

Obvestilo
Vodstvo

Obveščamo vas, da je s 1. 8. 2023  
vodja Čistilne službe  Špela Maligec 
Fajs, uni. dipl. san. inž. Kontakt: 
148; e-mail: spela.fajs@sb-ms.si

33. Mednarodni kongres ICM 
(mednarodna zveze babic) 
Indonezija
Karolina Kovač, dipl. m. s.

Mednarodna zveza babic predstavlja, 
podpira in si prizadeva za krepitev 
strokovnih združenj babic po vsem 
svetu. Trenutno združuje 140 članic, ki 
predstavljajo 121 držav na vseh celinah.
V juniju se je na Baliju v Indoneziji več 

kot 2600 babic iz 130 držav srečalo na 
33. kongresu Mednarodne zveze babic 

katerega cilj je bil pridobivanje novih 
znanj, izmenjava izkušenj in dobrih 
praks v babištvu ter seveda povezovanje. 
Tri dni pred kongresom, od 7. do 9. 

junija 2023 je potekalo zasedanje sveta 

Mednarodne zveza babištva na katerem so 
bila predstavljena poročila delovanja vseh 
šestih regij, aktualni problematiki, stališčem 
ki jih babiška stroka zagovarja na svetovnem 
nivoju, predvsem pa iskanju rešitev za 
prilagajanje klimatskim spremembam. 
Zasedanje sveta se je zaključilo z izvolitvijo 
nove predsednice zveze. To je postala 
Sandra Oyarzo Torres, ki bo nadaljevala 
z delom v okviru vizije in strategije dela 
zveze. Mandat bo posvetila krepitvi in še 
večji prepoznavi babištva, globalnemu 
sodelovanju, predvsem pa iskanju rešitev za 
izboljšanje zdravja mater in novorojenčkov. 
Kongres se je tradicionalno začel z 

otvoritveno slovesnostjo, v okviru katere 
izbrani predstavniki združenj v sprevodu 
nošnje zastav predstavijo vsak svojo državo. 
Letos je ta čast pripadla Gordanji Nenjić, 
ki je ponosno predstavljala Slovenijo 
in Sekcijo medicinskih sester in babic. 
Vsak dan kongresa so v dopoldanskem 
času potekala plenarna predavanja, ki 
so se osredotočala na uresničevanje 
pravic babic s kritičnim pogledom na 
stanje babištva in z njim povezanim 
zdravjem mater, novorojenčkov in družin. 
Sledila so številna sekcijska predavanja, 
delavnice in razprave, ki so odražale 
živahen duh svetovne babiške skupnosti. 
Rdeča nit kongresa je bilo prizadevanje 

in neomajna zavezanost babic za 
ustvarjanje pozitivnih sprememb, od 
predstavitev najnovejših raziskovalnih 
dosežkov in inovativnih babiških praks 
pa do pomena prepoznave babištva in 
vključevanjem babic v področja dela, 
kjer bodo imele vpliv na politične 
odločitve, ki vključujejo babiško področje. 
Zahvaljujem se vodstvu SBMS, 

da so mi omogočili udeležbo.

Zahvala
Nataša Koprivnik

Prejšnji teden je imel sin Valter Marinšek, 
poseg na žrelnici. Bil je hospitaliziran od 25. 
do 28. julija, v sobi št. 2 na ORL oddelku.
Želim se zahvaliti osebju na ORL 

oddelku za prijaznost, ki ste jo nudili sinu 
in meni. Strokovno, z razumevanjem 

Modri dirkač
Hitre zdravstvene novice
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in nasmehom ste mi razložili vse, kar 
me je zanimalo. Nič vam ni bilo odveč. 
Sina pa ste ves čas bodrili, ga spodbujali, 
pomirjali, ga primerjali z junakom in mu 
na koncu podelili še diplomo za pogum. 
Sinova izkušnja z bolnišnico je bila 

pozitivna. Povedal je, da so bili vsi 
zelo prijazni. Sestra mu je nežno in 
brez bolečin odstranila “metuljčka”, 
takšen je bil tudi pregled pri zdravniku. 
Zanimivo je bilo opazovati fante, ki so bili 

skupaj z Valterjem hospitalizirani. Komaj 
so čakali, da se podružijo in zabavajo. 
Med sebo so tekmovali, kdo potrebuje 
manj protibolečinskih sredstev. Menim, da 
največ pove vprašanje enega izmed fantov: 
“Kdaj pridemo spet, da se bomo igrali?” 
Sin pove vsem, da je bilo v bolnišnici v 

redu. Zahvala za pozitivno izkušnjo gre 
vsem, ki so bili v stiku z nama. Hvala vam.
Hvaležna sem, da je bil sin operiran pri vas. 

Vaše osebje je “bivanje” obdalo s toplino in 
je omogočilo, da je bilo kar se da prijetno. 
Vljudno prosim, če lahko mojo zahvalo 

posredujete naprej in z njo seznanite 
vodstvo ter vse s katerimi sva bila v stiku.

Zgodilo se je - prejšnji teden
Ponedeljek:
• Gostja v radijski oddaji Za zdravje 

na Murskem valu je bila Valerija 
Cvetko Weiss, mag.  farm. spec. med. 
biokemije, tema oddaje: »Laboratorijsko 
spremljanje antikoagulantne terapije«

Torek:
• Varstvo pri delu in požarna varnost 

(knjižnica V. nadst.  krg. bloka)
Četrtek:
• Varstvo pri delu in požarna varnost 

(knjižnica V. nadst.  krg. bloka)

Število SPP (evid. primeri): 295
Število BOD: 1589
Ležalna doba: 4,14
Št. novorojenčkov: 24
Doječe matere - BOD: 5

Statistični podatki za prejšnji teden 
28. 7. 2023 do vključno 3. 8. 2023

Psi lajajo na tisto, česar ne 
razumejo.

Heraklit


